
ook helderheid krijgt over de vraag hoe het eigenlijk
gaat. Welnu, ik wil best eens bezien of wij dat misschien
net iets stringenter zouden kunnen doen, maar ik hoop
dat mevrouw Goyert mij nog niet euvel duidt dat ik dit
na twee dagen niet helemaal weet. Maar ik begrijp haar
″cri de coeur″.

Mijnheer Elzinga, ik vind wel dat u de minister en mij
leuk aan het prikkelen bent. Onze interactie is inderdaad
tweeënhalve dag oud, nietwaar, mijnheer de minister?
Tot nu toe geeft dit de burger behoorlijk moed, althans
van mijn kant. Wij zouden nu een duetje kunnen gaan
zingen, want ik ben nogal toonvast en de Internationale
ken ik uiteraard uit mijn hoofd. Edoch, ik weet niet of de
minister daarvoor in is. Het is ook geen goed gebruik in
de Eerste Kamer, lijkt mij zo. Oh, wegens de tijd, hoor ik
de minister zeggen, anders was hij in gezang uitgebar-
sten. Nu ja, zo ziet u maar weer: in de opmaat naar kerst
kan er van alles gebeuren. Ik ben ook heel goed in
psalmen en kerstliederen, moet ik u zeggen.

De minister is genoegzaam ingegaan op de vragen
van mevrouw Lagerwerf.

Ik zal nog wel het mijne zeggen in reactie op de
vragen van mevrouw Strik over de langdurigheidstoe-
slag. Dat is voor haar het punt van aandacht. Het is heel
helder dat de regering de verantwoordelijkheid heeft
voor het inkomensbeleid. Ik begrijp u zo, dat u zegt:
probeer niet op een hellend vlak terecht te komen, door
de langdurigheidstoeslag te decentraliseren. Van de kant
van de regering zou ik willen zeggen dat het bestaansmi-
nimum een rijksaangelegenheid is. De Wwb vormt het
sociale vangnet op het minimumniveau. Daar bovenop
kent de Wwb een waarborg van een inkomensaanvulling
voor mensen die langdurig van een laag inkomen
moeten rondkomen en bovendien geen uitzicht hebben
op inkomensverbetering. De precieze invulling van die
waarborg is niet centraal ingevuld, maar gebeurt op
lokaal niveau door de gemeente. Dat is de strekking van
dit wetsvoorstel. Op het niveau van gemeenten kan
immers precies worden bezien hoe de regeling van de
langdurigheidstoeslag past binnen het overige minima-
beleid van een gemeente, zoals het re-integratiebeleid en
de armoedebestrijding. Als extra zekerheid verplicht de
Wwb de gemeente om dit in een verordening vast te
leggen, zodat heel helder is voor de burgers van de
gemeente waarop zij een beroep kunnen doen, en de
gemeenteraad dit goed kan controleren.

Mevrouw Strik vroeg ook of er middelen nodig zijn om
een integraal klantvolgsysteem te kunnen implemente-
ren. Het antwoord op die vraag is, dat alle middelen voor
de uitvoeringskosten al zijn opgenomen in de algemene
uitkering van het Gemeentefonds. De gemeenten hebben
alle ruimte om daaruit de integrale uitvoering te
organiseren.

Mevrouw Strik vroeg ook hoe het zit met de ontschot-
ting op het niveau van het individu. Zij zei dat het een
soort pgb is, maar daar kiest de regering niet voor,
omdat wij het heel belangrijk vinden dat juist in de
begeleiding de deskundigheid zit. Het is essentieel dat de
middelen daarvoor worden ingezet. Wat betreft de
alleenstaande ouders met startkwalificatie heb ik in
eerste termijn al gezegd dat ik in mijn interactie met de
wethouders zal beklemtonen dat, ook al heeft men een
startkwalificatie, men toch in de periode in de opmaat
naar de arbeidsmarkt extra wordt gestimuleerd om dit
ter hand te blijven nemen.

Mevrouw Strik (GroenLinks): Daar ben ik heel blij om,
maar mijn vraag was iets explicieter of u dat als
criterium wilt meenemen als aandachtspunt in de
evaluatie en de monitoring die u gaat uitvoeren.

Staatssecretaris Klijnsma: Dat kan ik wel toezeggen,
want ik vind het zelf ook essentieel dat degenen die een
startkwalificatie hebben, ook al is het een minderheid,
zichzelf zodanig positioneren dat zij na die vijf of zes jaar
weer full swing kunnen meedoen.

Mevrouw Strik (GroenLinks): Ik had nog een vraag over
de langdurigheidstoeslag die niet beantwoord is,
namelijk of u wilt monitoren hoe gemeenten omgaan
met de bodem. Naar ons idee is het echt een onderdeel
van het bestaansminimum en u onderkent de verant-
woordelijkheid van de regering. Hoe gaat u monitoren of
dit eventueel later nog bijstelling behoeft?

Staatssecretaris Klijnsma: Ik zou niet onmiddellijk willen
zeggen dat wij dit heel specifiek gaan monitoren, maar in
de context van de hele Wwb kijken wij natuurlijk
nauwgezet naar de wijze waarop gemeenten omgaan
met hun armoedebeleid en hun re-integratiebeleid
tegenover individuen. Daarvoor is dit mede een
instrument. Ik ga echter niet apart monitoren.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Er is, zo hebben wij gehoord, stemming
gevraagd over de onderhavige wetsvoorstellen. Deze
stemming zal volgens de Kameragenda plaatsvinden om
18.20 uur.

De vergadering wordt van 13.41 uur tot 14.05 uur
geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- de conceptbrief van de Voorzitter van de

Eerste Kamer der Staten-Generaal aan de vice-
voorzitter van de Europese Commissie, de
voorzitter van de Raad van de Europese Unie en
het Europees Parlement, alsmede de Nederlandse
regering en het secretariaat van COSAC met de
beoordeling van de Eerste Kamer in het kader van
de subsidiariteitstoets van het voorstel voor een
beschikking van de raad betreffende een netwerk
voor waarschuwing en informatie inzake kritieke
infrastructuur (CIWIN) (COM(2008)676def) (31785).

De voorzitter: Ik stel voor, in te stemmen met deze brief.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het verslag over het verzoekschrift van M.H. te

H. betreffende kwijtschelding belastingschuld in
België (nr. LXXVII-A);

- het verslag over het verzoekschrift van W.E. te
B. betreffende fiscale aftrekbaarheid uitgaven
wegens ziekte en toepassing hardheidsclausule
(nr. LXXVIII-A).
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